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VVD VERKIEZINGSPROGRAMMA 2022 – 2026  

 
Voorwoord  

 
Voor u ligt een beknopt verkiezingsprogramma 2022 – 2026 van de VVD Ameland. Beknopt, omdat er 

op vele beleidsterreinen nog onderzoeken lopen en de uitkomsten daarvan nog niet bekend zijn. Wij 

hebben in dit programma wel de grote lijnen uitgezet, zodat u weet waar de VVD Ameland zich de 

komende jaren voor in gaat zetten.  

 

De VVD is een landelijke vereniging met als kernwaarden: vrijheid, verantwoordelijkheid, sociale 

rechtvaardigheid, verdraagzaamheid en gelijkwaardigheid. De VVD Ameland vindt die waarden 

belangrijk en wij nemen deze waarden mee in ons denken en handelen in onze gemeente.  

De VVD Ameland wil de belangen van alle inwoners van Ameland behartigen. De genoemde thema’s 

in ons programma zijn allemaal belangrijk. Een onderscheid maken in ‘waardering’ doen we dan ook 

niet. Wat voor de één belangrijk is, is voor de ander totaal onbelangrijk. Voor een jongere inwoner  

kan een betaalbare woning topurgentie zijn, terwijl voor een oudere inwoner goede zorg prioriteit 

nummer één is. Alle thema’s zijn voor onze inwoners belangrijk en dus ook voor ons. 

 

De VVD Ameland wil een zelfstandige gemeente houden door een stabiel bestuur en een gezonde 

financiële positie. Enkele jaren geleden stond die zelfstandigheid ter discussie, maar gelukkig is die 

tijd voorbij en moeten we eensgezind blijven werken aan het behoud daarvan in het belang van onze 

inwoners. Grip houden op wat we zelf willen op het eiland is zo grotendeels gewaarborgd. We 

moeten ook niet vergeten dat de gemeente een grote werkgever is op Ameland, wat goed is voor de 

werkgelegenheid. Participatie van inwoners is belangrijk, net als meedenken door de gemeente met 

de inwoners. We zien de laatste jaren die samenwerking groeien en dat is een goede zaak. 

 

De verkiezingen 2022 gaan we in met een nieuw team van bekende gezichten en een nieuw gezicht. 

Lijsttrekker Ieuwe Jan de Vries, nieuwkomer Riekus Hatzmann, Dirk Kooiker, Jan Verbiest en Albert 

van Barneveld. Een gedegen team met een mix aan kwaliteiten, maar vooral met de passie om dat te 

doen wat voor de inwoners van Ameland het beste is.  

 

Onze slogan voor deze verkiezingen is: ‘We moeten het samen doen’.  

 

De Amelander politieke partijen moeten voor elkaar open staan en samenwerken, maar er moet ook 

samenwerking zijn met de provincie en Den Haag. Daar worden beslissingen genomen, die onze 

belangen raken. Wij willen dat die beslissingen niet ‘over’ ons worden genomen, maar wij willen ze 

‘samen’ maken’. Als landelijke partij hebben wij de connecties en daar kunnen onze inwoners gebruik 

van maken. De afgelopen jaren hebben we veel geïnvesteerd in de VVD-netwerken om de Amelander 

belangen onder de aandacht te kunnen brengen in de regio en in Den Haag’.  

 

Een stem op ons, betekent dus méér dan alleen invloed in de gemeenteraad, maar óók invloed in de 

hogere bestuurslagen. Invloed die gewenst is, om baas op eigen eiland te blijven.  

 

Wees daarvan bewust als u op 14, 15 of 16 maart a.s. uw stemkeuze gaat maken. 

VVD Ameland, lijst 6 voor zeggenschap op en over Ameland.  
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Bereikbaarheid van Ameland 
 

 

Ameland moet goed bereikbaar blijven, nu maar ook in de toekomst. De veerverbinding is daarin 

onze levensader en die moet hoe dan ook in goede conditie blijven. Op tij varen is geen optie. 

Baggeren zal daarom noodzakelijk zijn, tot mogelijk een betere oplossing wordt gevonden. De 

veerdam op Ameland willen we bij Nes houden.  

De infrastructuur op Ameland is ingericht op die locatie en verplaatsing naar een andere 

aankomstlocatie vraagt om ingrijpende ingrepen van die infra, wat niet logisch is en kostbaar wordt 

voor de gemeente. We moeten niet vergeten, dat de veerdam bij Nes eigendom is van de gemeente 

en er veel is geïnvesteerd in onderhoud en verbetering. Samen met RWS zullen we aan een 

duurzame en betrouwbare verbinding moeten werken voor de toekomst.  

Voor Amelanders moet het mogelijk zijn op alle afvaarten met de auto het eiland te verlaten in geval 

van een dringende situatie.  

In de huidige raadsperiode hebben wij regelmatig contact gehad met voormalig VVD Tweede 

Kamerlid Aukje de Vries over de vaargeulproblematiek.  

Met de komst van het nieuwe kabinet zullen wij onze huidige VVD-politici in Den Haag, waaronder 

VVD Tweede Kamerlid Harry Bevers, aanspreken voor een zo optimaal mogelijk resultaat voor 

Ameland. Harry heeft ‘De Wadden’ in zijn portefeuille en we zullen hem in alle dossiers op dit terrein 

regelmatig tegen komen.  
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Infrastructuur 
 

Ameland moet bereikbaar zijn voor een ieder die dat wil en op ieders eigen wijze. Wel zijn 

aanpassingen in de infrastructuur gewenst om het vervoer in betere banen te leiden. De huidige 

basis infrastructuur is hier en daar niet meer passend. In het uiterste geval denken wij aan extra 

wegen om knelpunten te ontlasten en gebieden beter te ontsluiten, beter scheiden van 

verkeersstromen ‘langzaam verkeer’ en ‘snel verkeer’, fietsvoorzieningen verbeteren incl. 

laadinfrastructuur, autoluw maken van dorpen naar voorbeeld van Nes, waardoor de drukte in de 

dorpen wat verkeer betreft afneemt en er meer ruimte komt voor de slenterende inwoner en toerist 

die horeca en detailhandel gaat bezoeken.  

De verkeersveiligheid zal met deze aanpassingen beter en het verblijfsklimaat prettiger worden. Een 

onderzoek hoe we het aantal autobewegingen op het eiland kunnen laten afnemen en naar het zo 

optimaal inzetten van de overige vervoersmiddelen (OV, taxi’s, schepen, fietsen, bagagevervoer) 

naar Ameland, op Ameland en van Ameland vinden wij gewenst.  

Voor een ‘mooier’ Ameland willen wij de bedrijventerreinen op het eiland aan het oog onttrekken 

door aarden wallen en/of groenblijvende beplanting. N.B. We hebben het dan niet over de voorzijde 

van de bedrijven. Zichtbaarheid is voor de meest bedrijven belangrijk om gevonden te worden.  

 

Woningbouw en Huisvesting 
 

De woningbouw op Ameland is, mede door de inzet van de VVD in de huidige coalitie, na vele jaren 

stilstand op gang gekomen. Daar zijn we tevreden over en we willen het ingezette 

woningbouwprogramma doorontwikkelen als daar behoefte aan is, d.w.z. als er nog steeds 

woningzoekenden zijn.  

Er moet ook (meer) aandacht zijn voor terugkeer in de markt van woningen voor permanente 

bewoning die daaraan onttrokken zijn. Elke woning is er één en we kunnen elke woning goed 

gebruiken voor onze inwoners.  

Het aanbod in koopwoningen met lagere prijsniveau’s (tot € 250.000,-) voor eilander starters, moet 

omhoog, eventueel met een constructie met grond in erfpacht waardoor de aankooprijs lager wordt.  

Om speculatie te voorkomen, waarbij het risico ontstaat dat in een krappe markt een starterswoning 

na een aantal jaren (veel) duurder op de markt terugkomt en niet meer voor de doelgroep (starters) 

betaalbaar is, willen we opname van een anti-speculatiebeding en/of retourkoop door de gemeente.  

We willen personeelshuisvesting faciliteren naar behoefte door bijv. het bouwen van een campus, of 

een aantal tiny houses of studio’s, waarbij het gemeentelijk woningbedrijf (GWA) als verhuurder en 

ondernemers als huurders niet alleen samen optrekken, maar de ondernemers ook ‘afnemen’ van 

het GWA.  

De huurprijzen zullen laag moeten liggen en de huisvesting dus goedkoop, maar wel goed genoeg om 

jaarrond te verblijven. Initiatieven van ondernemers om zelf aan ontwikkeling van 

personeelshuisvesting te doen, steunen wij waar we kunnen.  
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Toerisme 
 

Direct of indirect leven en profiteren we allemaal van het toerisme ook als je niet werkzaam bent in 

het toerisme, of zelfs helemaal niet (meer) werkt.  

Toerisme brengt ons veel welvaart in economische zin, maar geluiden dat de leefbaarheid van de 

eilanders wordt aangetast duiken ook op. Het hoeft voor ons niet ‘meer’ te worden, maar ook niet 

‘minder’. Voor een groot deel wordt dat overigens door de vraagkant van de markt bepaalt en als 

ondernemer bepaal je zelf of je mee wilt gaan aan de aanbodkant.  

Wij zien voordelen van een 12-maanden economie en de ondernemers hebben de vrijheid om te 

bepalen of ze die economie willen. Een 12-maanden economie, biedt kans op full-time, jaarrond 

banen en werkzekerheid. Werknemers kunnen een hypotheek krijgen om een huis aan te schaffen, 

wat weer goed is voor de leefbaarheid op het eiland.   

Diversiteit in aanbod juichen we toe, maar het is wel aan de ondernemer om de markt te bedienen, 

zoals hij dat wil. Voor de één zal dat ‘massa’ zijn en voor de ander een ‘niche’.  

Toerisme kan niet zonder personeel. Sommige horeca-bedrijven moeten in drukke tijden door 

personeelstekorten de deuren zelfs dicht houden. Volledig werkgelegenheid en goede huisvesting 

kan meer personeel aantrekken, maar vooral ook vasthouden voor langere tijd.  

Wij vinden het een goede zaak, dat de vernieuwing van de Toeristische visie en het Horeca- en 

detailhandestructuurvisie op de agenda staan. Uitkomsten hiervan zullen bepalend zijn voor de 

komende jaren.  

Financiën 
 

De financiële positie van onze gemeente is de laatste jaren stabiel positief.  

 

De meerjarenbegroting tot 2025 laat een bescheiden positief saldo zien.  

 

Reserves zijn opgebouwd voor onderhoud en investeringen in o.a. woningbouw en de ‘Nieuwe Stelp’. 

De hoge ambities die wij als gemeente hebben gesteld en de verwachte hogere bouwkosten, kunnen 

de positieve saldo’s van de meerjarenbegroting onder druk zetten. De financiële positie van onze 

gemeente moet ook in de toekomst gezond blijven en het is zaak om kritisch naar de inkomsten en 

uitgaven te blijven kijken en sluitende begrotingen na te streven.  

 
Voor onze inwoners willen we zo gunstig mogelijke belastingtarieven. Zijn in het uiterste geval 

verhogingen noodzakelijk, dan zien wij graag geleidelijke, trendmatige verhogingen, in plaats van 

schoksgewijze verhogingen.  

De afgelopen raadsperiode heeft de VVD een ander regime in de forensenbelasting voorgesteld, wat 

inhield, dat de dure objecten zwaarder worden belast en de goedkope objecten lager, volgens het 

principe, dat ‘de sterkste schouders de zwaarste lasten kunnen dragen’. Ook voor de 

toeristenbelasting willen we onderzoeken of een ander, rechtvaardiger systeem, in te voeren is.  
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Ouderenzorg 
 

‘Een leven lang op Ameland’. Het uitgangspunt om tot een Nieuwe Stelp te komen. De recente 

plannen/schetsen zien er goed uit, maar het moet wel betaalbaar blijven en daarom zien wij nog 

steeds een compacte voorziening voor ons, de zogenaamde 1e schil met intensieve 24-uurs zorg. Het 

landelijk beleid is ook gericht op ‘zo lang mogelijk thuis wonen’. Wij denken dat de meeste ouderen 

ook gewoon thuis willen blijven wonen in hun vertrouwde omgeving en pas als het echt niet meer 

gaat, de stap richting de Nieuwe Stelp willen maken.  

Zolang mogelijk thuis wonen op veilige en verantwoorde wijze, kan mede mogelijk worden gemaakt 

uit de WMO. Onze inwoners moeten hierin worden begeleid als zij zelf moeite hebben de weg te 

vinden tot het WMO-loket.  

Initiatieven van oudere eilanders om gezamenlijk levensloop bestendige woonvormen of 

leefgemeenschappen te creëren, steunen wij. Mocht het nodig zijn om beleid hierop aan te passen, 

dan zullen wij voorstellen daartoe indienen.  

 

Sport 
 

Ameland heeft goede sportvoorzieningen en die willen we in de benen houden. Het zou wel goed zijn 

om de voorzieningen beter te benutten. De sportaccommodaties zouden aangeboden kunnen 

worden aan externe partijen in tijden dat wij er weinig of geen gebruik van maken.  

Beweging in het algemeen is belangrijk voor jong en oud en draagt positief bij aan ieders gezondheid 

en vitaliteit. Samen sporten heeft ook een grote verbindende factor, niet alleen tussen de sporters 

zelf, maar ook tussen alle vrijwilligers. De Amelander is sportief en andere sporters zijn welkom op 

ons eiland. Ameland heeft niet voor niets een label ‘Ameland sporteiland’ ontwikkeld. 
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Sociaal Domein 
 

De economie op Ameland draait goed en de seizoensverlenging heeft ervoor gezorgd, dat er 

praktisch geen werkeloosheid is op Ameland. 

Vaste, jaarrond banen, maken dat onze inwoners niet meer een uitkering hoeven aan te vragen na 

het seizoen, zoals dat in het verleden het geval was. Terugval in inkomen, wordt daarmee 

voorkomen, zodat men op eigen benen kan staan en toekomstperspectief heeft.  

Voor wie wél problemen heeft om aan het werk te komen, tijdelijk uit de running is of geldzorgen 

heeft, moet de gemeente laagdrempelig klaar staan om hulp te bieden. Dit kan zijn in de vorm van 

begeleiding naar reïntegratie, vrijwilligerswerk, gesubsidieerd werk en als het echt mis gaat, goede 

schuldhulpverlening.  

Werk is meer dan alleen een inkomen, werk is ook goed voor je zelfstandigheid en eigenwaarde. Je 

staat (weer) midden in de maatschappij en hebt een toegevoegde waarde voor die maatschappij.  

Wij maken ons zorgen om de organisatie en financiën van de Stichting Sociaal Cultureel Werk 
Ameland (SSCWA) en dringen aan op snelle verbeteringen. Het stellen van doelen, de doelmatigheid 
en doeltreffendheid, moeten duidelijk worden beschreven en vervolgens jaarlijks getoetst.  
 
Vrijwilligers en mantelzorgers moeten goede ondersteuning en waardering ontvangen voor hun 

inzet.  

Natuur 
 

Ameland wordt omringd door natuur, Ameland is natuur. Soms nog ‘oer’, soms ‘gemaakt’ en soms 

‘nieuw’, zoals de embryonale duinvorming bij het Groene Strand Ballum. Maar mooi is het en dat 

willen wij zo houden en waar het kan verbeteren.  

De natuur is tegelijk ook het podium voor ons toerisme, hier kan men nog genieten van rust en 

ruimte, eindeloze vergezichten zonder windmolens. We moeten er zuinig op zijn, zorgen dat de 

ruimtelijke kwaliteit behouden of zelfs wordt verbeterd. 

Wij willen de natuur toegankelijk houden waar het kan, maar regulering lijkt hier en daar gewenst. 

Als voorbeeld noemen wij het mountainbiken. Een populaire sport die door zowel eilanders als 

toeristen wordt beoefend. Gebrek aan duidelijke routes, maakt dat men soms op plekken komt, waar 

je ze niet wilt hebben. Dat kan beter, door een aantal gemarkeerde routes aan te leggen, die via een 

gebruiksvriendelijke app goed te vinden en te volgen zijn.  

Om klimaatverandering het hoofd te bieden, willen wij meer ruimte voor wateropslag in droge 

perioden en waterberging in natte perioden.  

Voor de natuur zijn meer plas-drasgebieden, wadi’s, vernatting en natuurvriendelijke slootkanten 

gewenst waar met name de weidevogels als kievit en grutto profijt van moeten hebben. 

Samenwerking met de landbouw en subsidieverstrekking door de provincie kunnen kansen bieden.  

Aandacht voor ‘darkness’ zou in regelgeving opgenomen moeten worden, om ‘lichtvervuiling’ tegen 

te gaan. Als wij onze ogen op de hemel richten, kunnen wij nog volop sterren spotten. Zo normaal als 

dat voor ons is, is dat echt niet voor iedereen. Verlichting in de buitengebieden moet beperkt blijven, 

net als de verlichting rondom recreatiewoningen. Dat kan door de juiste armaturen te kiezen en de 

juiste plaatsing van deze armaturen.  
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Landbouw 
 

Wij zien graag een financieel gezonde landbouwsector op Ameland, waar boeren zich zelfstandig van 

een goed inkomen kunnen voorzien.  

Landbouw en natuurbeheer gaan goed samen en kan onze boeren een aanvulling geven op hun 

inkomsten. Landbouw hoort bij het eiland, zoals dat al eeuwen het geval is. Koeien, schapen en 

paarden horen in het landschap van Ameland thuis en zijn onderdeel van onze cultuur.  

Kleinschalige akkerbouw zou een toevoeging kunnen zijn. De producten die landbouw en akkerbouw 

voortbrengen, worden o.a. als ‘Wadden/Ameland-producten’ op de markt gebracht en biedt 

werkgelegenheid.  

Het bestemmingsplan Buitengebied moet nu eindelijk eens worden vastgesteld om duidelijkheid te 

creëren voor de partijen die in het buitengebied actief zijn.  

Recreatiewoningen in het buitengebied moeten onder de juiste bestemmingsplannen vallen. 
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Duurzaamheid 
 

Als gemeente zijn we goed op weg naar een duurzaam en zelfvoorzienend eiland. Verduurzaming 

vraagt om investering vooraf en dat kan voor inwoners een drempel zijn die niet genomen kan 

worden. Gelukkig zijn er subsidieregelingen beschikbaar om energie te besparen en te 

verduurzamen. Wij willen daar nog een stapje verder in gaan en willen dat de gemeente  

‘duurzaamheidsleningen’ van het SVN (Stichting Volkshuisvesting Nederland) gaat verstrekken om 

alle inwoners kansen te bieden duurzaam bezig te zijn. Wij hebben eerder een pleidooi gehouden 

voor ‘startersleningen’ van het SVN en dat pleidooi is vertaald in beleid. We zien dat graag nog een 

keer gebeuren voor de ‘duurzaamheidsleningen’. Deze leningen kunnen de energielasten voor 

inwoners verlagen. Inmiddels neemt ‘energieverbruik’ voor velen een flinke hap uit de inkomsten.  

Subsidie voor ‘groene daken’ en überhaupt de mogelijkheid voor inwoners om ‘groene daken’, 

meestal bestaand uit vegetatie in diverse varianten toe te mogen passen bij nieuwbouw of 

bestaande bouw, zien wij graag beleid worden. Groene daken zijn goed voor de biodiversiteit. 

Duurzaamheid zit hem ook in het gebruik van materialen met ‘duurzaamheidskeurmerken’ en een 
lange levensduur van producten. Veel gebouwen op Ameland zijn nog voorzien van gasgestookte 
apparaten voor verwarming en koken. We zouden graag zien dat, naast ontwikkeling van nieuwe 
energiebronnen, in de energietransitie ook aandacht is om alternatieven voor het aardgas 
geïntroduceerd te krijgen. Alternatieven waarbij ook nog goed functionerende, gasgestookte 
apparaten gebruikt kunnen blijven worden.  
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Eilander gebruiken 
 
De eilander gebruiken moeten in stand blijven en we willen strijden voor behoud van deze 
eeuwenlange tradities van onze inwoners.  
 
De tradities zorgen voor onderlinge verbinding en dragen bij aan het welzijn van onze inwoners.  
 
Deze traditionele hobby’s, die in ver vervlogen tijden een deel van het voorzien in eigen onderhoud 
waren, zoals het vangen van een paar visjes, het kruien op garnalen, het plukken van bramen of de 
beheersjacht staan in geen verhouding met beroepsmatige activiteiten en moeten mogelijk blijven.  
 
Inspraak is mogelijk en daar gaan we zeker gebruik van maken. Ook via onze landelijk netwerk zullen 
we van ons laten horen.  
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